



For immediate release:

11 June 2019

NagaWorld Kind Hearts Continues Planting Trees for Greener Cambodia

Koh Kong, Cambodia, 11 June 2019 – In another significant step towards a cleaner, greener and healthier Cambodia, NagaWorld Kind Hearts continues their collaboration with the Ministry of Environment, the Ministry of Education, Youth and Sport, teachers and students in planting 570 trees within the premises of selected schools in Koh Kong province.

Combining earlier tree plantings at schools in Phnom Penh and Kampot with this latest initiative in Koh Kong, NagaWorld Kind Hearts successfully concluded their pledge of 1,000 new trees as part of the Green Cambodia: Environmental Awareness and Tree Planting programme.

“Environment protection is very important, with good air quality vital to the health of our society. Trees are a crucial resource in our natural ecosystem with many benefits, including playing a leading role in helping to reduce air pollution while also alleviating the effects of climate change. Scientific studies estimate that a hectare of mature trees can absorb enough carbon dioxide in a year to neutralise the average carbon footprints of up to 10 people,” said NagaWorld Managing Director Mr. Pern Chen.

“Trees also act as nature’s air conditioners by providing shade and lowering the temperatures of surrounding areas. So the tree plantings at Koh Kong schools will be of great benefit to students, teachers and communities and help to promote a healthier learning environment. NagaWorld Kind Hearts have planted over 3,300 trees in Cambodia since 2014, and we also host educational workshops conducted by the Ministry of Environment to teach students about important environmental issues and what they can do to help. We hope everyone can join us in creating a cleaner, greener nation for ourselves and future generations to live in,” he added.

H.E. Prum Sophy, Undersecretary of State at the Ministry of Environment, said, “1,000 new trees planted is a truly remarkable achievement which stands to enhance the quality of life for our students and communities. Besides providing us with fresh oxygen, trees also give us shade on a hot day, and are home to a variety of wildlife. The importance of trees cannot be understated.”

Koh Kong Deputy Governor H.E. Orn Phearak noted that tree roots soak up rainwater, prevent soil erosion and reduce surface runoff, which helps limit the effects of flash flooding that can cause school closures. “Therefore, trees are a key component in helping us keep our schools open throughout the monsoon season,” said His Excellency.



Koh Kong province Director of Department of Education Youth and Sport Mr. Nget Leung said, “A greener environment contributes greatly to the health and happiness of our students, who are the future of our nation and economy. So we fully support this programme.”

Koh Kong High School Director Mr. Pho Buntheoun expressed his delight at welcoming the planting of new trees in their school grounds “We offer our sincere gratitude to NagaWorld Kind Hearts and the Ministries for this wonderful initiative,” he said.

###

About NagaWorld Kind Hearts

Since its establishment in 1995, NagaWorld has embraced kindness of heart, contributing positively to the socioeconomic growth and development of Cambodia. NagaWorld Kind Hearts was formed in March 2014 by employees with NagaWorld’s full support to promote volunteerism towards Corporate Social Responsibility programmes focussing on 4 key pillars: Education Enhancement, Community Engagement, Sports Development and Environmental Care. At present, over 200,000 Cambodians have benefitted through these programmes.

For media enquiries or photos, please contact:

<p>Ms. Melanie Loong Senior Marketing Communications Manager Tel: (+855) 10 737 684 Email: melanieloong@nagaworld.com</p>	<p>Ms. Phouk Solinda Brand Executive, Marketing Communications Tel: (+855) 15 61 88 86 Email: phouksolinda@nagaworld.com</p>
---	--



សម្រាប់ចុះផ្សាយបន្ទាន់ ៖

១១ មិថុនា ២០១៩

ណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស បន្តដាំកូនឈើដើម្បីកម្ពុជាកាន់តែបែកខ

ខេត្តកោះកុង ថ្ងៃទី១១ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩ ៖ នៅក្នុងជំហានដ៏មានសារសំខាន់មួយទៀតឆ្ពោះទៅរកកម្ពុជាកាន់តែស្រស់បំព្រង បែកខ និងសុខភាពល្អ ក្រុមការងារសង្គមរបស់ក្រុមហ៊ុនណាហ្គាវើលដ៍ ឬហៅថា “ណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស” បានបន្តសហការជាមួយក្រសួងបរិស្ថាន ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា លោកគ្រូ-អ្នកគ្រូ និងសិស្សានុសិស្សដើម្បីដាំកូនឈើ ៥៧០ ដើមនៅតាមសាលារៀននានានៅក្នុងខេត្តកោះកុង។

រួមបញ្ចូលជាមួយនឹងកូនឈើដែលត្រូវបានដាំក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ និងខេត្តកំពតនៅក្នុងគម្រោងលើកមុន ណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស បានគោរពពាក្យសន្យារបស់ខ្លួនដោយឧបត្ថម្ភកូនឈើបង្រួប ១.០០០ ដើមដែលជាផ្នែកមួយកម្មវិធីលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងស្តីពីបរិស្ថាន និងការដាំកូនឈើ។

លោក Pern Chen នាយកគ្រប់គ្រងណាហ្គាវើលដ៍ បានមានប្រសាសន៍ថា “ការការពារបរិស្ថានមានសារសំខាន់ណាស់ ខណៈដើមឈើផ្តល់ខ្យល់បរិសុទ្ធសម្រាប់ជាប្រយោជន៍ដល់សុខភាពរបស់ប្រជាជននៅក្នុងសហគមន៍។ ដើមឈើ គឺជាធនធានដ៏សំខាន់នៅក្នុងប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ីធម្មជាតិរបស់យើង។ ដើមឈើ ជួយកាត់បន្ថយខ្យល់កខ្វក់ និងកាត់បន្ថយការប្រែប្រួលនៃអាកាសធាតុ។ តាមការសិក្សាបែបវិទ្យាសាស្ត្រ បានគណនាថា ដើមឈើធំមួយហិកតា អាចស្រូបយកឧស្ម័នកាបូនិចក្នុងមួយឆ្នាំដែលគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីកាត់បន្ថយផលប៉ះពាល់នៃកាបូនសម្រាប់មនុស្ស ១០ នាក់។

គាត់បានបន្ថែមថា “ដើមឈើ ក៏ដើរតួជាម៉ាស៊ីនត្រជាក់ធម្មជាតិដោយវាផ្តល់ម្លប់ និងកាត់បន្ថយសីតុណ្ហភាពនៅកន្លែងដែលនៅជុំវិញផងដែរ។ ដូច្នេះ ការដាំកូនឈើនៅតាមសាលារៀនក្នុងខេត្តកោះកុង នឹងផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ដ៏ច្រើនដល់សិស្ស លោកគ្រូ-អ្នកគ្រូ និងសហគមន៍ និងធ្វើឲ្យបរិយាកាសសិក្សាកាន់តែប្រសើរឡើង។ ណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស បានដាំកូនឈើជាង ៣.៣០០ ដើមក្នុងប្រទេសកម្ពុជាចាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០១៤ ហើយយើងក៏បានរៀបចំសិក្ខាសាលាស្តីពីការថែរក្សាបរិស្ថានដែលផ្តល់ដោយក្រសួងបរិស្ថានថែមទៀតផង។ យើងសង្ឃឹមថា អ្នកទាំងអស់



គ្នាអាចចូលរួមជាមួយយើង និងធ្វើឲ្យប្រទេសកម្ពុជាកាន់តែស្រស់បំព្រងសម្រាប់ខ្លួនយើង និងក្មេងៗជំនាន់ក្រោយ។”

លោកជំទាវ ព្រំ សុភី អនុរដ្ឋលេខាធិការក្រសួងបរិស្ថាន បានមានប្រសាសន៍ថា “កូនឈើទាំង ១.០០០ ដើមដែលបានដាំនេះ គឺជាស្នាដៃដែលគួរឲ្យកត់សម្គាល់មួយដែលជួយបង្កើនគុណភាពនៃជីវិតសម្រាប់សិស្សានុសិស្ស និងសហគមន៍។ ក្រៅពីផ្តល់ឲ្យយើងនូវខ្យល់អុកស៊ីសែនបរិសុទ្ធដើមឈើក៏ផ្តល់ម្លប់ដ៏ត្រជាក់ដល់យើង ហើយវាក៏ជាជម្រករបស់សត្វព្រៃផងដែរ។ ដើមឈើ មានសារសំខាន់ច្រើនណាស់។”

អភិបាលរងខេត្តកោះកុង ឯកឧត្តម អន ភារៈ បានធ្វើការកត់សម្គាល់ថា “ប្អូនឈើ ស្រូបយកទឹកភ្លៀង និងទប់ស្កាត់ការហូរច្រោះនៃដីដែលជួយកាត់បន្ថយទឹកជំនន់ដែលបណ្តាលឲ្យសាលារៀនបិទទ្វារ។ ដូច្នេះ ដើមឈើ គឺជាធាតុសំខាន់ដែលជួយពួកយើងឲ្យដំណើរការសាលារៀនថ្វីត្បិតនៅក្នុងរដូវខ្យល់មូសុងក៏ដោយ។”

លោក ង៉ែត ឡឿង ប្រធានមន្ទីរអប់រំ យុវជន និងកីឡាខេត្តកោះកុង បាននិយាយថា “បរិស្ថានកាន់តែបៃតង នឹងផ្តល់ភាពរីករាយ និងសេចក្តីសុខដល់សិស្សានុសិស្សដែលជាអនាគតរបស់ប្រទេសជាតិ ដូច្នេះយើងគាំទ្រកម្មវិធីនេះពេញទំហឹង។”

លោក ជូ ប៊ុនធឿន នាយកវិទ្យាល័យកោះកុង បានបញ្ជាក់ពីការគាំទ្រ និងស្វាគមន៍ការដាំកូនឈើថ្មីបន្ថែមនេះនៅតាមសាលារៀន។ យើងខ្ញុំសូមថ្លែងអំណរគុណយ៉ាងជ្រាលជ្រៅដល់ណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស និងក្រសួងពាក់ព័ន្ធដែលបានសហការបង្កើតកម្មវិធីបរិស្ថាននេះឡើង។”

###

អំពីក្រុមការងារសង្គមណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស

ចាប់តាំងពីបង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ១៩៩៥ ណាហ្គាវើលដ៍បាន និងកំពុងធ្វើសកម្មភាពសង្គមប្រកបដោយទឹកចិត្តសប្បុរស និងចូលរួមអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចសង្គមនៃប្រទេសកម្ពុជាប្រកបដោយភាពរឹងមាំ។ ក្នុងខែមីនា ឆ្នាំ ២០១៤ ក្រុមការងារសង្គមណាហ្គាវើលដ៍បេះដូងសប្បុរស ត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយបុគ្គលិកណាហ្គាវើលដ៍ដែលមានគោលបំណងផ្តោតទៅលើសសរស្តម្ភ ៤ គឺ ការលើកកម្ពស់វិស័យអប់រំ ការផ្សារភ្ជាប់ជាមួយក្នុងសហគមន៍ ការអភិវឌ្ឍវិស័យកីឡា និងការគាំពារបរិស្ថាននៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ មកដល់បច្ចុប្បន្ន មានប្រជាជនកម្ពុជាជាង ២០០.០០០



នាក់បានទទួលផលប្រយោជន៍ពីគំនិតផ្តួចផ្តើមនេះ។ សម្រាប់សំណួរទាក់ទងនឹងការផ្សព្វផ្សាយ
ឬរូបភាព សូមទាក់ទងមកកាន់ ៖

<p>Ms. Melanie Loong Senior Marketing Communications Manager Tel: (+855) 10 737 684 Email: melanieloong@nagaworld.com</p>	<p>កញ្ញា ភោគ សូលីនដា Brand Executive, Marketing Communications Tel: (+855) 15 61 88 86 Email: phouksolinda@nagaworld.com</p>
---	--



即时发布
2019年6月11日

金界爱心绿化柬埔寨再添佳绩

柬埔寨国公6月11日讯 - 金界爱心持续清洁、绿化及打造健康柬埔寨再添心力，日前联手柬埔寨环境部、教育、青年及体育部的师生们，在国公省特选校园种下570棵树苗，再为绿化环境而努力。

继金边及贡布省推行校园植树计划圆取得成功，如今金界爱心再将这活动推广至国公省，在履行环境觉醒及植树计划下，共为柬埔寨绿化种下了1,000棵新树苗。

金界董事总经理曾羽鹏说：“环境保护尤其是好的空气质量社会健康的关键，在我们的自然生态系统中，树木起到非常重要的作用并且拥有很多益处：树木能协助减少空气污染，并减缓气候变化所造成的影响。科学研究估计，每公顷的树林在一年内所吸取的二氧化碳，可抵消高达10人普遍所产生的碳足迹。

“树木也是大自然的空气调节器，提供遮阴并降低周围的气温。这些种子在国公省学校的树木，将来可以惠及师生及社群，并可倡导健康学习环境的重要性。自2014年开始，金界爱心已经在柬埔寨境内种植超过3,300棵树苗。此外，由金界主办的环境部教育营，教导学生环境课题的重要性及参与环境保护。我们希望大家可以加入我们，共同创造一个清洁与绿化的国家，不仅为了我们，更为了未来的新生代。”

环境部地方政务次长Prum Sophy阁下说：“1,000棵新树是一项创举，让我们的学生及社群获益良多。出了提供新鲜空气，树林也能为炎热天气遮阴，也是很多野生动物的栖所，它的好处可说数之不尽。”

国公省副市长Orn Phearak阁下透露，树根能吸收雨水，防止水土流失，以及减少土面径流，这可减少因闪电水灾而导致学校关闭。“因此，树木是校园即使在雨季期间，也能让校园不受水灾影响的关键点。”

国公省教育、青年及体育部副总监Nget Leung先生说：“一个绿化的环境可为学生带来健康和幸福，他们是国家和经济的未来，所以我们给予全力的支持。”

国公高中总监Pho Buntheoun先生，对于金界爱心的校园植计划，表达了他的欣喜和欢迎，“非常感谢金界爱心和政府部门的积极赞助。”

###



关于金界爱心

自 1995 年创立以来，金界爱心持续为柬埔寨的社会经济成长及发展作出贡献良多。在 2014 年 3 月，金界爱心由金界职员群体号召下设立，希望为柬埔寨社会作出回馈，而这项理念也获得金界的鼎力支持。金界爱心的 4 大目标支柱为教育提升、社区关怀、体育发展及环境保护，如今，已有超过 200, 000 的柬埔寨子民在此计划下受惠。

媒体咨询，敬请联络：

龙美伶女士
资深市场传讯经理
电话：(+855) 10 737 684
电邮： melanieloong@nagaworld.com

李嘉宝女士
资深市场传讯主任
电话：(+855) 10 859 113
电邮： britneyli@nagaworld.com